

第九届中国自动化学会控制理论专业委员会“杰出贡献奖”获奖者 (The Awardee of the 9th TCCT Outstanding Contribution Award)



陈本美，1991 年获美国华盛顿州立大学博士学位。1992 年就职于美国石溪纽约州立大学，1993 至 2021 年就职于新加坡国立大学，2018 年至今就职于香港中文大学，现为该校教授。

陈教授目前的研究方向为控制应用及无人系统，现为 CAA Fellow, IEEE Fellow, 新加坡工程院院士。陈教授曾任第九、十届 TCCT 委员 (2008-2017)，现任第十一届 TCCT 委员 (2018-2022)；他积极参与组织并推动中国控制会议，并多次担任大会专题研讨会主席。

Ben M. Chen received his PhD in electrical and computer engineering from Washington State University, USA, in 1991. He is currently a Professor of Mechanical and Automation Engineering at the Chinese University of Hong Kong (CUHK), China. He was with the Department of Electrical and Computer Engineering, the National University of Singapore (NUS), from 1993 till 2021, and was a Provost's Chair at NUS before joining CUHK in 2018. Dr Chen was an Assistant Professor in the Department of Electrical Engineering at the State University of New York at Stony Brook, USA, in 1992–1993.

Dr. Chen's current research interests are in control applications and unmanned systems. He is a CAA Fellow, IEEE Fellow and Fellow of the Academy of Engineering, Singapore. He has been serving as a member of the Technical Committee on Control Theory (TCCT), the Chinese Association of Automation (CAA), since 2008. He has actively involved in organizing and promoting CCC, and has served as a plenary panel discussion chair for the annual conference series since 2019.